
 

 

Låt snabbcyklisterna cykla i vägbanan där kommunens cykelbanor är undermåliga 

Motion till Nacka kommunfullmäktige 2015-04-27 

Sidney Holm och Lisskulla Zayane 

Miljöpartiet de gröna 

 

I Nacka finns sammanhängande nät av vägar och gator för biltrafik. Det finns både 

motorvägar, motortrafikleder, riksvägar, länsvägar, landsvägar, lokalgator och privata 

vägar. Än så länge finns ingen motsvarande struktur för cykeltrafik. I Nacka är det bilen 

som är prioriterad, cykel- och gångtrafik får samsas på det utrymme som blir över. De 

flesta av kommunens cykelbanor lever heller inte upp till minimistandarden för 

cykelbanor enligt utformningsprinciperna i den regionala cykelplanen. Smala gång- och 

cykelbanor är en trafikfara som både leder till ökad olycksrisk och konflikter mellan 

gående och cyklister, och även mellan cyklister med olika hastighet. I trafiken är det fler 

både cyklister och gående än bilister som dör eller blir allvarligt skadade varje år. Många 

av dem som vill cykla snabbt väljer därför istället bilarnas körfält som är säkrare och 

bättre dimensionerade för högre hastighet.  
 

Så länge det saknas bra alternativ för snabb cykling måste det vara tillåtet att cykla även 

på vägbanan vilket det inte är idag. Cykelbanetvånget signalerar dessutom till bilister att 

de inte behöver visa hänsyn till cyklister, eftersom de inte har någon rätt att befinna sig 

på vägbanan. Miljöpartiet vill att kommunen utfärdar lokala föreskrifter som tillåter 

cyklister att cykla på vägbanan, även där det finns en cykelbana, om denna inte når upp 

till minimistandard enligt den regionala cykelplanens utformningsprinciper (självklart inte 

på motorväg). Om detta inte visar sig vara möjligt av lagtekniska skäl, vill vi att det målas 

snabbcykelbanor på alla vägbanor där cykelbanorna håller för låg standard.  

 

Ett exempel på en smal cykel/gångbana är den del av det regionala cykelstråket som går 

genom Nysätra i Sickla. Här är bredden bara 1,5 m trots att god standard enligt den 

regionala cykelplanen är 5,3 m och det minsta godkända breddmåttet är 4,3 m.  
 

Resor med cykel ska år 2030 utgöra minst 20 procent av alla huvudresor i 

stockholmsregionen enligt Regional cykelplan för Stockholms län. I stadsnära kommuner 

som Nacka bör andelen rimligtvis vara högre. För att nå upp till dessa mål är det viktigt 

att redan nu, på olika sätt underlätta för cyklister, då utbyggnadstakten av cykelbanenätet 

i Nacka är på tok för långsam. I Nacka borde vi börja se cykeln mer som ett fordon än trä 

 

 

Miljöpartiet yrkar på att: 

 kommunen underlättar för cyklister och tillåter cykling på körbanor i enlighet med 

förslaget ovan. 

 

 

………………………………                   ……………………………… 

Sidney Holm                                              Lisskulla Zayane 
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